
 

Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 31. oktober 2023 kl. 19.00-21.15 i det store mødelokale på kontoret 

 

Mødeleder: Inger-Lise Volsgaard Jakobsen 

Ordstyrer: Thomas Holmskov 

Referent: Pia Nielsen 

Forplejning: Anja Cilius Jakobsen 

Deltagere:  

Forældrevalgte: Anja Cilius Jakobsen, Birgitte Brunse-Ottosen, Inger-Lise Volsgaard Jakobsen, Maria Rømer, 

Søren Niebuhr, Thomas Holmskov, Torben Ali 

Personalevalgte: Astrid Møller Nielsen, Bettina Laursen 

Suppleanter: Morten Skov, Marie Møller 

Ledelsesrepræsentanter: Skoleleder Pia Nielsen, Pædagogiske ledere Susanne Hald Mortensen, Jytte la Cour 

Cayenne, Jacob Ingemann Kristensen 

Elevråd: Elias Petersen, Sara Kjeldgaard Jakobsen 

Afbud: Birgitte Brunse-Ottosen, Søren Niebuhr, Marie Møller, Morten Skov 

 

REFERAT 
 

1. 

 

Velkommen v. Inger-Lise 
19.00-19.05 

 
NB: Hvis punkt 3 og 4 trækker ud og ikke kan nås på den afsatte tid, afkorter vi punkt 5 eller gemmer det til næste gang. 

 

  

Vi har fået 3 henvendelser om opstilling til bestyrelsen til foråret. Alle fra Lilleskolen. Godt, at Inger-

Lise fortalte om bestyrelsen på forældremøderne. 

 

2.  Elevråd v. Elias og Sara 
19.05-19.15 

 

Nyt fra elevrådet. 

 

  

Der har været et arbejde omkring trivsel i Projektskolen.  I hjemmegrupperne har man talt om 

forventninger, og eleverne og lærere har fundet 5 ting hver, hvor der ønskes fokus. Elevrådet har 

fremlagt det for eleverne, ved Projektskolens morgensamling.  

 

Elevrådet har drøftet pauserne i Projektskolen. Der kommer nu brætspil ud til pauserne. Soundbox ud 

i pauserne er et ønske til pauserne, som der arbejdes videre med.  

 

Projektskolen skal her i november på lejrskole til Berlin, og det snakker man også om i elevrådet.  

 

3. Udtalelse til revideret skolestyrelsesvedtægt v. Inger-Lise 
19.15-19.45 

 

Vi er som bestyrelse blevet bedt om at udarbejde en udtalelse til en revideret skolestyrelsesvedtægt.  

Samtidig skal vi forberede Inger-Lise og Pia til at deltage 01.11. i det der fremover kaldes ’Stort 

Dialogforum’. Vi skal på Dialogforummødet udtale os om to hovedområder: 

− Ny samarbejdsstruktur omkring Folkeskolen i Silkeborg Kommune 

− Ny politisk ambition for Folkeskolen i Silkeborg Kommune 



 

 

På skolebestyrelsesmødet i dag drøfter vi de spørgsmål, der lægges op til i materialet til Dialogforum. 

Materialet sendes med som bilag til skolebestyrelsesmødet, og vi beder alle bestyrelsesmedlemmer om 

at have forberedt sig ved at læse materialet. 

På mødet arbejder vi først i mindre grupper, som derefter fremlægger deres drøftelser for hinanden. 

 

Drøftelsen på mødet i dag om disse spørgsmål, bliver baggrund for en formel udtalelse, som Inger-

Lise efterfølgende skriver på bestyrelsens vegne. 

 

Hvis man vil se det samlede materiale om den reviderede skolestyrelsesvedtægt er det tilgængeligt her 

(link).  

 

  

Bestyrelsen drøftede spørgsmålene og gav Inger-Lise input, så hun er klar til at deltage i Dialogmødet 

sammen med Sara og Pia.  

 

Bestyrelsen støtter det konkrete forslag om at afvikle de forpligtende samarbejder. Vi har tidligere sagt, 

at disse ikke skaber værdi. En ny samarbejdsordning med Lille Dialogforum ser vi kan erstatte dette. 

 

4.  Madordningen på Buskelundskolen v. Inger-Lise 

19.45-20.15 

 

Vi har lige nu en madordning, hvor børnene i Storeskolen og Projektskolen to gange om ugen kan 

bestille mad gennem hjemmesiden www.skolemad.nu, og hvor børnene henter maden i Café Levehuse 

ved Hallen.  

 

Medlemmer i bestyrelsen, og forældre på skolen, har foreslået at vi udvider muligheden til også at 

gælde Lilleskolen. Desuden er det foreslået, at Café Levehuse opfordres til at udvide tilbuddet med en 

varm ret (fx suppe, risengrød, gryderet).  

 

Bestyrelsen har ønsket at høre skolens holdning, inden de drøfter forslaget færdigt og træffer en 

beslutning. 

 

På mødet fremlægger Pia skolens holdning, herunder medarbejdernes tilbagemelding.  

Herefter drøfter bestyrelsen forslaget.  

 

I slutningen af punktet træffer bestyrelsen en beslutning.  

 

  

Skolens ledelse og alle teams har drøftet de to forslag.  

Pia fremlagde skolens vurdering som er, at den nuværende ordning og omfang fungerer godt. Det 

passer til en progression i barnets udvikling af kvalificeret selvbestemmelse, at barnet skal træffe flere 

valg, efterhånden som de bliver ældre. Skolen ser desuden, at der i Lilleskolen er brug for en rolig 

stund med madpakkerne, hvor man bygger en god spisekultur og et fællesskab op i hjemmegruppen. 

I forhold til den varme ret, har skolen en bekymring for, om dette giver for meget affald og for meget 

rengøring for børnene efterfølgende.  

Skolens indstilling til bestyrelsen er derfor, at vi beholder ordningen som den er nu.  

 

Bestyrelsen drøftede herefter de to forslag og udvekslede synspunkter. 

 

Bestyrelsen afsluttede drøftelsen med en afstemning ud fra to spørgsmål. 

 

Spørgsmål 1: Ønsker Skolebestyrelsen, at børnene i Lilleskolen også tilbydes at kunne købe mad én 

eller flere dage om ugen?  

3 stemte ja, 3 stemte nej.  

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/Styrelsesvedtaegt
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/Styrelsesvedtaegt
http://www.skolemad.nu/


 

Skolen fortsætter derfor nu uændret med at tilbyde, at børnene i Storeskolen og Projektskolen om 

tirsdagen og torsdagen kan bestille mad fra skolemad.nu.  

 

Spørgsmål 2: Ønsker Skolebestyrelsen, at skolen opfordrer Mathias til at tilføje en varm ret til 

menukortet?  

9 stemte ja, 0 stemte nej.  

Skolen tager derfor nu kontakt til Mathias fra Café Levehuse og drøfter med ham mulighederne for at 

tilføje en varm ret til menukortet.  

 

Maria Rømer ønskede, at det tages til referat, at hun er imod beslutningen i spørgsmål 1, og at hun har 

ønsket, at der kunne være afsat en prøveperiode, så de mange forældrehenvendelser til hende var 

imødekommet. 

 

5.  Årets tema: Trivsel v. Pia 

20.15-20.55 

 

På septembermødet foldede vi forskellige perspektiver ud på temaet 

(se bilag sendt ud med dagsorden).  

 

I dag drøfter vi temaet ud fra ét af disse perspektiver, med spørgsmålet:  

Det fælles handlerum mellem skole og hjem – og de andres hjem. Hvad er forældrenes rolle? – hvad er 

forældrenes handlerum? 

 

 
 

Vi arbejder på mødet casebaseret og har drøftelser i grupper ud fra en række arbejdsspørgsmål. 

Herefter samles vi, og fremlægger for hinanden.  

 

Målet med punktet er at give skolen indsigt i forældrenes perspektiv på området.  

Desuden skal punktet klæde os på til senere at beslutte, hvordan vil vi som SB kommunikere til de 

øvrige forældre på skolen.  

 

  

Punktet blev udsat. 

 

6. Orientering fra skolen v. Pia  
20.55-21.05 

 

Blandt andet – 

• Økonomi og Budget 2024 

• Personale: Fratrædelser og ansættelser 

• Nyt folkeskoleudspil. Forberedt på Fremtiden II. Frihed og Fordybelse. Se ministeriets 

beskrivelse her (link).  

• Skolens arbejde med temaet Fremtidens Skole.  

• Arrangementer i efteråret: Høstfest. Motionsdag. Halloween.  

 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri


 

  

- Økonomi og Budget 2024 

Vi forventer nu, med den seneste udmelding, at der reduceres med 0,7 % i vores bevilling.  

 

Personale: Fratrædelser og ansættelser 

Vi har ansat en ny pædagog i Klubben, og en pædagogmedhjælper i SFO.  

Vi skal i den kommende tid ansætte en barselsvikar i SFO.  

Bestyrelsen inddrages i ansættelsesprocessen når det er fastansættelser af medarbejdere (undtagen når 

der fastansættes pædagogmedhjælpere i deltidsansættelser).  

 

Nyt folkeskoleudspil. Forberedt på Fremtiden II. Frihed og Fordybelse 

Det er foreløbig kun et udspil, som forligskredsen skal endeligt beslutte senere. 

Det passer godt ind i Buskelundskolens egen udvikling under temaet Fremtiden Skole, at der nu 

kommer et udspil, som (forhåbentlig) giver videre rammer og frihed til lokale beslutninger. 

  

Skolens arbejde med temaet Fremtidens Skole 

Vi er ’del 1’ af vores proces i år, og har haft besøg af 3 gamle elever, som inspiration til at drøfte, hvad 

der venter de unge mennesker i fremtiden, og hvordan vi i Buskelundskolens praksis kan understøtte 

børnene bedst muligt i deres udvikling, mens de er med i ’flyveren’ hos os i deres folkeskoletid.  

 

Arrangementer i efteråret: Høstfest. Motionsdag. Halloween. Allehelgensfest.  

Buskelundskolen har gode traditioner, som alle husker, og nyder.  

Det er skønt at se, at der er fin opbakning fra forældre - tak for jeres opbakning.  

 

 

7.  Eventuelt 
21.05-21.15 

 

  

Bestyrelsen reflekterede over den nye proces omkring mødet, med fordeling af rollerne som 

mødeleder og ordstyrer som også styrer tiden. Det fungerer godt. 

 

Vi synes, det er godt med fleksibilitet omkring punkterne, så der bliver tid til fordybelse. 

 

Vi blev i dag opmærksomme på muligheden for at skabe plads i referatet til kommentarer fra 

enkeltmedlemmer, hvis man ønsker at ens holdning omkring en beslutning eller drøftelse skal tages til 

referat. Man kan enten bede om at få noget taget til referat på mødet, eller man kan på det næste møde, 

under første punkt, bede om at noget tilføjes i det foregående referat.  

 

 Næste møde 

  

Onsdag 22.11. (19.00-21.15). 

Anja og Maria har afbud til næste møde.  

 

Hvem har forplejning med næste gang?  

Søren Niebuhr 

 

Hvem er ordstyrer næste gang?   

Birgitte Brunse-Ottosen 

 

 

 


